
21. 6. Olympijský běh 

ZŠ a MŠ Kpt. Otakara Jaroše Louny,                                              
28. října 2173, příspěvková organizace 

Úvodník  
A je to tady! Letošní školní rok se 
bleskovou rychlostí řítí do své cílové 
pásky a všichni už se těšíme na 
prázdniny. Než se však rozejdeme, 
přijměte naše redaktorské pozvání a 
se zvídavým Školním špiónem se 
podívejte, co všechno si žáci během 
května a června užili.   
Pohodové prázdniny Vám přejí 

Mgr. Jana Švýcarová  
a Mgr. Jana Elbelová.  

 

 

KALENDÁŘ AKCÍ  

30. 6. 2023 – vysvědčení 

1.7 - 3. 9. 2023 – hlavní prázdniny 

4. 9. 2023 – začátek školního roku 

Ocenění výherci v soutěži Znáš své město a okolí 



 

 
Čarování v 1.B 
 
Ve čtvrtek 18. května se nám naskytla, 
díky jedné úžasné mamince, možnost 
vyzkoušet pokusy se suchým ledem. Děti 
jsem nejprve seznámila s nebezpečím i 
výhodami práce se suchým ledem, řekli 
jsme si, k čemu se využívá a začali s 
nejzajímavější částí hodiny - s pokusy. 
Vyzkoušeli jsme si nafouknutí balónků za 
pomoci několika ledových granulek, 
kouřové efekty s přidáním teplé vody, 
výrobu bublin na sklenici s použitím saponátu i levitaci bublinek z bublifuku v kouřovém 
oparu. Všechny pokusy se nám povedly a děti byly z hodiny "čarování" nadšené.  

Mgr. Ivana Oberleitnerová  
Jsme čtenáři!  
Koncem května navštívila třída 1.B Městskou knihovnu v Lounech, 
kde na prvňáčky čekal důležitý akt “pasování na čtenáře". Po 
přezkoušení znalosti čtení, pohádkových postav a názvů pohádek 
kouzelnými postavami z místní knihovny byly všechny děti 
pasovány na čtenáře, byly jim uděleny certifikáty a obdržely drobné 
odměny.    

Mgr. Ivana Oberleitnerová 

 

Pasování na čtenáře  
Ve čtvrtek 8. 6. si prvňáci z 
1.A prožili svou první 
opravdovou zkoušku, a to 
“pasování na čtenáře”. 
Úkolem bylo přečíst text, 
který patřil do nějaké knížky, 
kterou knihovničtí skřítci 

rozstříhali, a uhodnout, do které knihy nebo pohádky text patří. Poté 
byli pasováni na čtenáře rytířem Dobroslavem, kterému pomáhala 
knihomolka Luxana. Obdrželi medaili “Už jsem čtenář”. To vše se 
událo před očima rodičů či prarodičů. Aby mohli být prvňáčci 
pasováni na čtenáře, museli celý rok plnit mnoho úkolů. Kreslit 
deníček “Škola naruby”, zúčastnit se výtvarné soutěže, besedy s paní 
spisovatelkou L. Gebauer a několikrát navštívit Městskou knihovnu. 
Vše pěkně zvládli a já jim srdečně gratuluji.                     

Mgr. Irena Matoušková  
 

Zprávy nejen ze tříd 

autorka obrázku: Michaela Valečková, 2.A 



 

 

V outdoorovém středisku druháci 
zažili velké dobrodružství  
Děti z 2.B společně s paní učitelkou 
Veronikou Nipauerovou byly v 
polovině května na zotavovacím 
pobytu v outdoorovém středisku 
Březová. Zažily zde mnoho 

dobrodružství, 
lezly v lanovém 
centru až do 
výšky 14 m, 

šplhaly po horolezecké stěně, plížily se pod laserovými paprsky, hledaly 
indicie v hradech Sherwood a Karlštejn, proplétaly se pirátskou vesnicí a 
prolézačkou Bongo, skákaly na Bungee trampolínách, hrály paintball, 
zachraňovaly vesnici Dolman, poslepu zdolávaly nízká lana, střílely z luku 
a užily si projížďku na koních. Byl to super pobyt plný zábavy.  

Mgr. Veronika Nipauerová  
 

 
Třída 3.H si vyjela do školy v přírodě  
Pětidenní pobyt v Lubenci jsme si moc užili 
také díky krásnému počasí, které nám 
neskutečně přálo. Spolu s námi se ještě pobytu 
zúčastnili žáci 2.H, 3.B, 4.B a 5.H.  

Mgr. Šárka Kopecká  
 
Čtvrťáci si užili ZOO, skákací hrad i stezku 
odvahy  
Ve škole v přírodě u Doks jsem si to moc užil. 
Bylo to skvělý. Pokoje byly hezké a hlavně 
čisté. Kuchyň tam moc dobrou neměli, ale 

snídaně byly fakt výborný. Na snídaních jsme si mohli vybrat. Program jsme měli každodenní, 
takže jsme se nenudili. Mohli jsme si tam zahrát i přehazku a byl tam malý obchůdek. Dokonce 
tam byla i nafukovací dráha. Byli jsme i v 
ZOO.  Bylo to tam nádherný.    

 Martin Worniak, 4. A  
Byla tam hodně velká zábava, třeba stezka 
odvahy, ta se mi líbila nejvíc. Na procházce 
jsme plnili úkoly a byli tam rytíři. Měli tam 
mnohem lepší obědy než ve škole. Moc se mi 
líbil i skákací hrad. Byla tam diskotéka a hráli 
moje oblíbené písničky.    

         Sára Jägerová, 4. A 
 
 

 

Zprávy nejen ze tříd 



 
 

Nevšední zážitky v Laser game  
 

V Laser Game jsme byli 7. června, odjížděli jsme 
v 8:20. Líbilo se mi tam a ty gauče před hrací 
místností byly úžasné. Dostali jsme takové 
svítící vesty a k tomu laserové pistole. Byli jsme 
v týmech, někdo byl v týmu po čtyřech a někdo 
jen po třech, já byla v týmu po třech. Byli jsme 
rozdělení na 
barvy, barvy byly 
modrá a červená. 

Odjeli jsme v 13:03 hodin.               Kristýna Kuchařová, 5.B  
  

Laser Game byla dobrá. Mohli jsme si vybrat písničku. V té 
aréně byla úplná tma. Zahráli jsme si dobře, ale strašně jsme se 
lekali, protože jsme nevěděli, kam máme jít. Pořád jsme na sebe 
bafali. Třetí kolo bylo nejlepší, protože jsme už věděli, jak se to 
má hrát.                                                           Kuba Králik, 5.B  

 

Víme, jak se sedí v jednacím sále 
Poslanecké sněmovny  
Krásný den strávili někteří žáci ze 7.A, 
9.A a 9.H v Praze. Kromě Poslanecké 
sněmovny zavítali ještě do Valdštejnské 
zahrady, na Karlův most, Kampu, k 
Lenonově zdi a nevynechali ani 
“Mekáč”. A jejich zážitky?  
   
V pondělí 12. 6. jsme jeli na výlet do 
Prahy. Dorazili jsme na Malostranské 
náměstí, kam jsme se vždy vraceli po 

rozchodu. Pak jsme šli do zahrad a poté do Poslanecké sněmovny. Nejvíce se mi líbili ochočení 
holubi, jednací sál a místo, kde sedí Andrej 
Babiš.                         Kateřina Piklová, 7.A  
   
Překvapilo mě, že zasedací místnost je menší, 
než jak vypadá v televizi. Hodně se mi líbili 
pávi v zahradách.           Patrik Holeček, 7.A  
   

V Praze se mi velice líbilo. Jednací sál byl 
krásně osvícený a měl nádherný strop. Výlet 
do Prahy byl super. Natália Novobilská, 7.A  
    
Nejvíce mě zaujal jednací sál a volicí systém. 
Zjistili jsme, že si poslanci vzájemně kradou polštářky a že tam jsou pozlacené zdi.    

Václav Vurbs, 7.A  

Zprávy nejen ze tříd 



 
 

V Mukařově to bylo skvělé  
8. května jsme se třídou jeli na školu v přírodě do Mukařova. Po příjezdu na nás čekali 

instruktoři. Seznámili jsme se s nimi a zahráli si nějaké hry. Potom nás ubytovali. Pokoje byly 
pěkné. U zdi stály dvě 
palandy a na opačné 
straně stály dvě 
samostatné postele. Na 
jídlo jsme chodili do 
jídelny. Jídlo bylo dobré a 
všem chutnalo. Celou 
dobu jsme byli spojeni se 
žáky 6. A, se kterými 
jsme se skamarádili. Naši 
instruktoři se jmenovali 

Verča a Víťa a každý den pro nás měli připravené zábavné týmové hry, které mě moc bavily. 
Každý den před večeří jsme hráli sportovní hry, jako například fotbal, přehazovanou a ringo. 
Verča s Víťou byli moc milí a se vším nám pomohli. Po večeři s námi hráli hry vevnitř. 
Poslední večer na tomto pobytu byla diskotéka. V den odjezdu jsme se loučili s instruktory, 
po obědě nastoupili do autobusu a jeli zpátky do Loun. V Lounech už na nás čekali rodiče, 
kteří nás odvezli domů. Tuhle školu v přírodě jsem si 
moc užila. Budu na ni dlouho vzpomínat. Doufám, že 
s agenturou Wenku ještě někam pojedeme. 
                                                                                           Šárka, 7.A   
 
“Můj nejsilnější zážitek bych fotbal s instruktorem 
Kubou, dále tancování na diskotéce s paní domácí a s 
holkama.”                                       David Beneš, 7.B  
 

“Na ŠvP jsme se měli krásně. Ubytování bylo fajn. 
Kuchařky vařily dobrá jídla a instruktorky byly 
dobrý. Užila jsem si to tam. Diskotéka byla 
nejlepší.“                                 Johana Hájková, 7.H  
 

7.B se vydala za tajemstvím první republiky 

V pondělí 19. 6. jsme se zúčastnili knihovnické 
lekce v pavilonu Josefa Fouska. Prohlíželi jsme si 
výstavu “Tajemství Loun první republiky”, kterou 
připravili studenti třetího věku. Dozvěděli jsme se 
například o tom, že Louny tehdy měly svou vlastní 
vodní elektrárnu, a také o obnovené soše T. G. 
Masaryka, která dnes stojí před budovou první 
základní školy. Po prohlídce výstavy jsme šli ještě 
do parku. V rámci výtvarky jsme měli za úkol 
namalovat to, co vidíme před sebou. Výpravu jsme 
ukončili občerstvením v kiosku.  

Viky Svobodová, 7.B  

Zprávy nejen ze tříd 



 
 
Dobrý skutek byl po zásluze odměněn  

V rámci etické 
výchovy v 7.B jsme si 
s žáky povídali o 
dobročinnosti a tom, 
čím nás obohacuje, 
když nemyslíme jenom 
na sebe, ale i na druhé. 
Během hodiny vznikl 
nápad společně jako 
třída udělat nějaký 

dobrý skutek. Žáci si vybrali adopci zvířátka v ZOO. Vlastně jde o finanční 
podporu chovu vybraného zvířete, zejména nákladů na jeho celoroční stravu. 

Během několika týdnů jsme mezi sebou vybrali dostatek peněz, abychom 
mohli adoptovat lamu alpaku.  

Ze Zooparku Zájezd pak přišla dobrá zpráva. Na oplátku jsme získali 
nejen certifikát o adopci, který jsme si vyvěsili ve třídě, ale také vstupné 
do ZOO pro celou třídu a naučný program s “naší” lamou a jejím 
chovatelem zdarma. Zoopark Zájezd jsme navštívili 26. 6. spolu se 7.A.   

Mgr. Jana Elbelová 

 
 
 

Exkurze na ČOV v Lounech 
nás velmi poučila 

  V červnu 2023 navštívili žáci 
osmých tříd postupně po 
skupinách provoz čističky 
odpadních vod (ČOV) 
v Lounech.  Paní Markéta Butta, 
technolog povozu, nás provedla a svůj fundovaný výklad doprovázela obrázky 
mikroorganismů a odpovídala na dotazy žáků.   
Na váze pro fekální vozy, které přiváží odpad z žump a septiků, jsme se hromadně zvážili. 
Váha ukázala okolo 1200 kg.  Žáci si na začátku prohlídky ucpávali nos kvůli zápachu, ale 
postupně, při procházce okolo čisticích nádrží, už tolik zápach nevnímali. V přítokovém 
kanále se odlučoval štěrk a někteří jedinci si mohli zkusit ovládat pomocí tlačítek drapák 
tuhého odpadu z jímky. Na česlech se zase odlučovaly vyhozené textilie, vlhčené ubrousky, 
hygienické potřeby a další předměty, které se do WC splachovat nesmí.   
Žáci si prohlédli i další nádrže a dozvěděli se, k čemu slouží i další zajímavosti z provozu. 
Například, že větší část kalů se dopravuje do vyhnívacích věží (dominanta čističky 
s ochozem), kde se z nich vyrábí bioplyn s velkým obsahem metanu a ten se používá na 
vytápění v zimě a na výrobu elektrické energie.   
Myslím, že poznání obtíží a problémů při čištění odpadní vody bylo pro děti velmi poučné a 
přispěje to k odpovědnějšímu přístupu ve vyhazování odpadků do WC nebo do jiných odtoků.   

Čistému životnímu prostředí zdar! Ing. Marie Růžková  

Zprávy nejen ze tříd 

Naše mládě lamy jsme 
pojmenovali Majda 



 
Volba povolání netradičně  
Volba povolání se dá vyučovat i jinak než 
ve třídě před tabulí. Skupina žáků, kterým 
je vlastní logika, strategie, plánování a 
dodržování pravidel měla možnost zahrát 
si týmové maxi šachy. Při hraní v týmu 
zjišťovali, že i když každý z nich má svou 
představu o vítězné hře, to nejtěžší je najít 
kompromis v rámci týmu a nastavit 
efektivní formu komunikace.   
Druhá skupina, která se naopak 
identifikovala ve vlastnostech jako je 
komunikace, sociální zdatnost, empatie 
či fantazie, zahráli hru Dixit. I tito žáci v průběhu hry zjistili, že pro úspěch ve hře je nutné 
kromě komunikace a improvizace znát pravidla, a i zde je potřeba zvolit taktiku, která vás 
dostane před ostatní. V příštích hodinách jsme si získané poznatky a pocity ze hry aplikovali 
na jednotlivé obory a zaměstnání, kterým díky tomu možná lépe porozumíme.  

Mgr. Petr Kučera  
Nová budova lounského archivu se osmákům líbila 

Do jedné z nejnovějších budov v Lounech jsme se 
podívali 30. května 2023. Lounský archiv je nová 
betonová budova se zdmi tlustými okolo 1 metru. 
Archivují se zde různé památky, které mají význam 
pro Louny a okolí. V budově se udržuje kvůli 
památkám stálá teplota a vlhkost. Ne každý měl 
možnost se na tyto památky podívat, ale my jsme 
archiv navštívili v rámci vyučování informatiky a 
pracovních činností. Viděli jsme především 
spoustu knih, které zde čekaly na chemické čištění 
a uložení, taky jsme se dozvěděli, jakou školu 

musíme vystudovat, abychom mohli vykonávat povolání archiváře. Na konci celé prohlídky 
nás pan archivář vzal na střechu archivu a měli jsme možnost vidět téměř celé Louny jako na 
dlani. Návštěva moderní budovy se nám líbila.                                     Barbora Čejková, 8.B  
 
Zajímavý cíl našeho cyklovýletu  
8.H v rámci projektového dne Volba povolání navštívila 
pod vedením p. Kučery a Majera formou cyklovýletu dvě 
řemeslné dílny. První zastávka nás zavedla k uměleckému 
řezbáři do Úlovic, který na objednávku vyrábí nádherné 
sochy ze dřeva, a zároveň doma vlastní spoustu 
roztomilých zvířátek. Druhou zastávkou byla rodinná 
truhlárna se stoletou tradicí v Domoušicích. Žáci si mohli 
nejen prohlédnout práci se dřevem, ale zároveň i 
vyslechli, co vše je potřeba k takovémuto podnikání. 
Opékání buřtů pak bylo vítaným zpestřením. 

Mgr. Petr Kučera  

Zprávy nejen ze tříd 



 
Deváťáci četli malým dětem  
Vydařenou akcí, která vzešla z iniciativy 9. A, bylo 
čtení malým dětem. Jedna skupina navštívila s knížkou 
pohádek děti z Modré pastelky, další žáci četli básničky 
o zvířátkách a školce dětem z Červené pastelky. 
Poslední skupina deváťáků zamířila do třídy 1. B, kde 
děti naslouchaly příběhu z Martínkovy čítanky. 
Vzájemná interakce nejmenších a nejstarších dětí naší 
MŠ a ZŠ byla velmi přínosná a akci jistě v příštím 
školním roce zopakujeme.   

    Mgr. Jana Švýcarová  
 

Deváťákům přejeme šťastné vykročení do další etapy   
Za pár dní se deváťáci stanou absolventy naší základní školy. Na co budou vzpomínat a 
na co se těší? Napsali ve svých úvahách.  
 

Posledních pár dnů zbývá do konce devíti let na základní škole. Devět let jsem trávila 
pět dní v týdnu s lidmi, které teď mám opustit?   

Teď si všichni půjdeme svou cestou. Budeme se vídat, nebo na tuhle etapu 
zapomeneme? Osobně nikdy nezapomenu na svůj první den ve škole, jak jsem se těšila a 
zároveň obávala, protože jsem nevěděla, co čekat. Všechny chvíle strávené ve školní družině, 
obědy, plno pomalovaných papírů a těšení se na to, až si mě rodiče vyzvednou. To vše uteklo 
tak rychle. Ještě nedávno jsem se těšila, až nebudu chodit do družiny. Až konečně půjdu na 
druhý stupeň. Tak jsem se těšila a přišla karanténa. Vstávání těsně před hodinou bylo super, 
ale postupem času už to bylo moc dlouhé. Museli jsme být prakticky dva roky doma, a když 
už jsme konečně mohli do školy, tak jen v rouškách. Po karanténě to byl ve škole veliký 
nezvyk, ale už jsme nemuseli být pořád doma.  

A teď mi začíná nová etapa života. Jdu na střední mezi úplně nové lidi do nového 
prostředí. Bude tam taková legrace jako na základní škole? Určitě to bude velký nezvyk, už 
jen to vstávání a dojíždění. Nejspíše to bude více náročné než základní škola a určitě budu mít 
i více hodin. Doufám, že si se svou budoucí třídou budu rozumět stejně dobře jako s mou ještě 
stávající třídou. Přes všechny své obavy se ale moc těším.   

                                                                                   Valentýna Emingrová, 9.A  
A jaké byly přijímačky?  

 

 

Vycházející žáci 



 

Tak a už je to tady, základní škola se blíží ke konci. Je to důvod k radosti, či smutku?  
Je rok 2023 a já za chvíli opustím školu, na které jsem strávila více než polovinu svého 

života. Stále vzpomínám na první den, kdy jsem poprvé nakráčela s kornoutem do třídy a 
viděla ostatní roztomilé prvňáčky, kteří jsou teď skoro dospělí. Vzpomínám na ta pohodová 
léta s naší první paní učitelkou, na to, jak jsme na začátku hodiny tancovali a nemuseli se vůbec 
o nic starat.   

A co druhý stupeň? Období, 
kdy jsme prožili chvíle, ve kterých 
jsme se neměli rádi, a pak zase 
období, ve kterém jsme si rozuměli. 
Distanční výuka plná spánku a 
lenosti... Byly to časy dobré i zlé, 
zábavné i otravné. Je to velká část 
mého života a jsem za ni ráda, 
protože mi dala spoustu zkušeností, 
ponaučení a znalostí do 
budoucna.  Nyní však musíme začít 
myslet na budoucnost a přestat se 
ohlížet zpět...  

Kristina Suslova, 9.A  
 
 

Co myslíš, že z tebe jednou bude?  
 
Před 9 lety jsme se ptali prvňáčků na jejich životní plány. Některé budoucí studenty možná 
tehdejší odpověď překvapí, někteří si jdou za svým cílem od prvních školních dní...   
 

Tehdejší 1.A 

Viktorka Zemanová: Paní učitelka.  
Mireček Hrbek: Policista.  
Adélka Ševčíková: Malířka.  
Páťa Koleňák: Stavitel jako táta.  
Matýsek Kintner: Elektrikář.  
 

Tehdejší 1.H 

 

 Všichni chlapci jednohlasně: Hokejista!!!  
Péťa Fidranská: Doktorka koní.  
Helenka Jíšová: Chci chodit na plavání.  
Barča Loužková: Krasobruslařka.  
 

Vycházející žáci míří nejen na střední školy  
Každým rokem se vycházejícím žákům po zveřejnění výsledků přijímacího řízení velice uleví. 
Letos se i přes nemalé problémy související s větším počtem uchazečů na některé obory a 
organizací přijímacího řízení nakonec vše podařilo zvládnout a doufáme, že všichni budete 
úspěšně studovat na nových školách. Vybírali jste nejen obory studijní, ale i učební. Přes 
gymnázia, obchodní akademii, bezpečnostně právní a veřejnosprávní obor, elektrotechniku a 
autotroniku, informační technologie, stavebnictví, robotiku a automatizaci, zdravotnictví a 
masérství, pedagogiku, ekonomiku, agropodnikání, elektrotechniku, strojírenství, mechanika 
opraváře motorových vozidel, po užitou malbu, truhláře, instalatéra, krejčí a aranžéra. Přejeme 
vám hodně úspěchů v dalším studiu a štěstí na cestě životem.   

                            Mgr. Dana Kuďousková, výchovná a kariérová poradkyně 

 

Vycházející žáci 

Foceno 14. ledna 2015 



 

Projektové vyučování 
6. 6. proběhl na 1. stupni 
projektový den k volbě 
povolání. I v 1.A děti vědí, čím 
by se jednou chtěly zabývat. 
Některé motivují rodiče, 
některé děti si všímají všeho, 
co je obklopuje, a některé by 
chtěly napodobit i p. učitelku. 
Ani jemný déšť neodradil 

hasiče a děti, aby se společně setkali. Bylo vidět, že děti 
zaujalo vše, co jim hasiči říkali i předváděli. Kromě plnění 
úkolů ve třídě si prvňáčci zahráli na různá povolání: 
kadeřnice, učitel(ka), lékař(ka), farmář, policajtka, opravář, 

stavitel i navlékačka a 
pletařka. Škála řemesel 
byla bohatá. Na závěr 
vznikaly nádherné 
obrázky. Den se vydařil a dětem se vše moc líbilo.   

Mgr. Irena Matoušková  

autor obrázku: Jaromír Elbel, 1.A 
 
Prvňáčky bavila letadla i zvířata   
V pondělí 5. června žáci 1.B v rámci 
projektového vyučování navštívili 
firmu SEKO. Prohlédli si výrobní 

prostory, vyzkoušeli pilotování letadla a nakonec jsme si 
prošli minizoo, kde děti nakrmily zvířata a dozvěděly se 
zajímavosti o jejich chovu.  

Mgr. Ivana Oberleitnerová 

Projektové vyučování k volbě povolání 



 

 

↑ 4.A na exkurzi ve firmě Linet 

Do deníku píšu větu:   
Dnes jsme jeli do Linetu.   
V ruce notes, v kapse tužka   
kreslím křesla, kreslím lůžka.  
Být návrhář, trochu sním,  
postel zdravým, nemocným,  
s pelestí, i bez pelesti,  
co pomůže při bolesti   
možná jednou budu chtít  
vymyslet a vyrobit.  
Mgr. Veronika Paurová  
 
↓ Návrhy postelí od žáků 4.H 

 
 

 
 
 
 

 
 
 
 

Vyjeli jsme za vojáky do Kbel  
V pátek 2. června se třídy 4.A, 
5.A, 5.B, 6.B a 6.H vydaly na 
exkurzi na vojenské letiště ve 
Kbelích. A jejich zážitky?  
Naše cesta do Kbel na 
vojenskou základnu trvala asi 
hodinu. Když jsme dorazili, 
obdrželi jsme do skupin papír s 
otázkami, který jsme měli 
během dvou hodin doplnit. Nejdříve jsme si prohlédli policejní vozy, hasičský vůz či paintball. 
Potom jsme se vrhli na otázky, netrvaly moc dlouho, jenom asi 20 min. Otázky jsme šli 

odevzdat do stanu, ve kterém jsme si potom vybrali 
odměnu.   

                   Anna Krejčová, 6.H   

 
Kbely byly úžasné. Nejlepší bylo, když jsem si mohl 
vyzkoušet vojenské zbraně. Taky mě potěšilo, že jsem 
si mohl zatroubit v policejním autě. Také jsem si mohl 
udělat otisky prstů. Plnili jsme úkoly. Doporučuji tam 
jet.                                        

 Mikuláš Sitta, 4. A  

Projektové vyučování k volbě povolání 



 
 
 

 

 

Projektové vyučování k volbě povolání 



 
Školní jídelna plnila přání dětí 
K 1. červnu, na Den dětí, měli žáci možnost vybrat si obědové menu. Školní jídelna připravila 
anketu. Vybírat mohly z těchto jídel: buchtičky s krémem, svíčková na smetaně s houskovým 
knedlíkem, kuřecí řízek s bramborem. A jak to celé dopadlo? Z celkového počtu 480 hlasů 
téměř jednoznačně vyhrál kuřecí řízek s bramborem, pro který hlasovalo 299 žáků. Buchtičky 
s krémem by rádo 110 žáků a svíčkovou na smetaně s houskovým knedlíkem žádalo 71 dětí.  

                                                                   Za školní jídelnu Zdeňka Laubeová  
 

Otakárci zazpívali na festivalu  
V sobotu 27. 5. Otakárek společně s 
Kvítkem krásně zazpíval na festivalu 
Jirkovská srdíčka na zámku Červený 
hrádek. Všechny zúčastněné sbory 
nakonec zazpívaly dohromady tři 
lidové písně. Krásné počasí, krásný 
zámek, krásná akustika a šikovné děti. 
Děkuji všem!   
                  Mgr. Lenka Petržilková  

Nejstarší Otakárci se rozloučili na podvečeru s Kvítkem 

V úterý 20. června proběhl ve Vrchlického divadle tradiční Letní podvečer s Kvítkem, kde se 
představily i všechny sbory naší školy. Na podiu se postupně předvedly Housenky, Kukly a 
Otakárci. Pro děvčata z 9.H, která byla prvními Otakárky, byl tento koncert rozlučkový a 
děvčatům děkuji za 9 let krásné spolupráce. Na závěr se spojili všichni dohromady i s Kvítkem 
a zazpívali Wykrentův Svět do dlaní.                                                 Mgr. Lenka Petržilková  

 

Literární okénko  
 
Dárek  
Meditoval hejtman Žižka  
co dostane od Ježíška.  
Krátil si tak dlouhé chvíle  
od Ježíška dostal brýle.      
                                Míra  

  
Zvídálek  
Za tajemstvím do dálek  
jede školní Zvídálek.  
Autobus s ním uhání  
za zážitky, k poznání.   
                                 Míra 
  

Do Olympijského běhu se zapojila celá škola 

Závodem okolo školy na 
500 m (1. st.) a 1000_m 
(2. st.) se naši žáci zapojili 
do mezinárodních oslav 
Olympijského dne. Do 
cíle doběhlo 398 žáků.  

Dívky 1. stupeň: 

1. Pávková Karolína, 5.A 
2. Konvalinka Natálie, 4.H 
3. Kudryová Nikol, 5.H 

Dívky 2. stupeň: 

1. Suchá Šárka, 7.A 
2. Gabrielová Leona, 6.B 
3. Sedláčková Valentina, 8.H 

Chlapci 1. stupeň: 

1. Vaic Maxmilián, 5.H 
2. Domecký Pavel, 5.H 
3. Štěpán Vojtěch, 5.H 

Chlapci 2. stupeň: 

1. Keprta Jakub, 6.H 
2. Kondrát Josef, 6.A 
3. Grunt Tadeáš, 7.H 

 
 

 

Další zprávy 



 

Máme nejlepší plaveckou štafetu v Lounech  
 

6. 6. 2023 se naši žáci napříč třídami zúčastnili 
1. ročníku štafetových plaveckých závodů. 
Štafetu plaval vždy jeden žák z ročníku a na 
závěr učitel. Ze závodu jsme si odnesli zlaté 
medaile. Velké poděkování patří těmto 
účastníkům: Hugo Havrda z 1.B, Jan Kurka ze 
2.H, Eliška Slavíková ze 3.H, Ondřej Sekava 
ze 4.A, Ema Pilařová z 5.B, Daniel Rybka ze 
6.H, Veronika Čáslavková ze 7.A, Filip 
Sirůček z 8.A a Petra Fidranská z 9.H.  

Mgr. Martina Havrdová  
 

 

 

Naši žáci bodovali ve výtvarné soutěži  
V květnu město Louny vyhlásilo 1. ročník výtvarné soutěže 
“Chrám svatého Mikuláše v Lounech ve výtvarné 
tvorbě”.  Zapojily se do něj děti napříč celou školou i 
školkou. Namalovaly a nakreslily mnoho krásných obrázků, 
z nichž paní učitelky vybraly 
celkem dvaadvacet prací, 
které v soutěži reprezentovaly 
naši školu. Porota ocenila 
osm z nich. Ocenění byli 
pozváni na slavnostní 
vernisáž výstavy, která se 
konala 20. 6. přímo v Chrámu 
sv. Mikuláše.  

V kategorii dětí předškolního věku se na 2. místě umístila Mia 
Hesová a na 3. místě Tomášek Koleňák. V kategorii žáků 1. 
stupně bodovala a 2. místo získala Kristýna Bilá (3.H) 

a Lukáš 
Lavička 

(2.A), Pavla 
Kulíšková (2.H) a Veronika Synková 
(5.H) obdrželi čestná uznání. I v kategorii 
žáků 2. stupně jsme obsadili krásnou druhou 
příčku, o což se postarala svou kresbou 
Anna Krejčová (6.H). Pro čestné uznání si 
do kostela přišla i Aneta Slaničková (7.B). 
Věřím, že povzbuzeni letošními úspěchy se 
do příštího ročníku zapojí i další naši 
šikovní žáci.  

Mgr. Jana Elbelová  
 

Úspěchy našich žáků 



 

 

V krajském kole soutěže Mladý záchranář 
se žákům dařilo  
Naše škola, v zastoupení Klárka Příhodová, 
Jan Jenček, Bára Petriková a Bára 
Zázvorková, zvítězila v okresním kole 
oblíbené, ale náročné soutěže Mladý 
záchranář a postoupila do kola krajského.  
Krajské kolo této soutěže se konalo 14. 6. 
v Terezíně ve velké pevnosti. Báru 
Zázvorkovou, která si dva dny před soutěží 
vymkla kotník, vystřídala Lucka Aidlpesová, 
která s námi trénovala jako náhradník. A 
vyplatilo se. Opakovalo se to, že žáci dostali 
mapu a běželi asi tři kilometry zajímavým 
terénem. Na rozdíl od okresu, kde se běželo krajinou okolo řeky Ohře a plnily se úkoly na 
čtrnácti stanovištích, v Terezíně se běželo městem, po hradbách a část cesty dokonce i 
podzemím s kahany v rukou.   

  Stanovišť tentokrát nebylo čtrnáct, ale jen osm, zato se na nich 
plnily velmi náročné úkoly. Pokud se podobaly těm z okresního 
kola, pak byly mnohem těžší. Podařilo se nám i trochu zabloudit. 
Pedagogickému doprovodu bylo povoleno tentokrát družstvo 
doprovázet, takže jsem mohla sledovat výkony našich hráčů. A 
byly opravdu excelentní. Velmi se mi líbila suverenita naší 
kapitánky Klárky, se kterou plnila svěřené úkoly, zvláště při 
ošetřování zranění.   
 Pro představu, co takové úkoly obnáší, uvedu například ošetření 
otevřené zlomeniny pažní kosti, diagnostika a ošetření 
zlomeniny kotníku, ošetření zraněných poleptaných žíravinou, 
průzkum sklepů 

ohrožených 
požárem a 

vyhodnocení 
nebezpečí, nález mrtvého a reakce na 
stresovou situaci. Slaňování na jednom laně 
přes údolí, orientace v terénu, hledání 
světových stran, odhady vzdáleností, práce 
s mapou, kvíz Riskuj! s otázkami na ohrožení 
člověka za mimořádných situací a další…..   
 Práce vašich spolužáků spočívala hlavně 
v důkladné přípravě. Konkurence byla silná, 
ale trénink se vyplatil. Třetí místo je velkou 
odměnou a všem soutěžícím patří dík a přání, 
aby se jim dařilo a v životě se vypořádávali 
s různými situacemi s takovou rozhodností a jistotou.                           

   Ing. Marie Růžková 
 

Úspěchy našich žáků 



 

  

Přes Francii do Anglie   
V tomto školním roce jsme se 
již podruhé vydali na týdenní 
dobrodružství za hranice 
našeho domova. Tentokrát 
jsme si jako cíl vybrali Francii 
a Anglii.  
Krásy Francie jsme začali 
objevovat ve Versailles, kde 
jsme navštívili palác 
s krásným Zrcadlovým sálem 
a nakoukli do rozkvetlých 
zahrad. Vlakem jsme se přemístili do Paříže, kde jsme si vyšlápli do 2. patra Eiffelovy věže a 

následně Batobusem obdivovali pařížské památky 
z hladiny Seiny. Paříž na nás čekala i další den a představila 
nám Louvre a Montmartre, kterému kralovala sluníčkem 
zalitá bazilika 
Sacre Coeur.  
Následující den 
nás už vítala 

Anglie. 
Tentokrát nám 
ukázala svou 
hezčí tvář a 

připravila si slunečné počasí, které jsme velmi 
uvítali. Už víme, odkud pocházejí Canteburské 
povídky. Městečko Cantebury nás uchvátilo svou atmosférou a dominantní katedrálou. Své 
krásy nám ukázal i Leeds Castle s rozlehlým parkem, rozkvetlými anglickými zahradami a 
svými zvířecími obyvateli. Večer už si nás převzaly naše hostitelské rodiny, které se o 
nás vzorně postaraly, a my si mohli vyzkoušet naše jazykové schopnosti.  
Další dva dny jsme brouzdali londýnskými uličkami. Nachodili přes 30 km, 
zažili adrenalinové chvilky v přeplněném metru, stihli uspokojit nákupní 
choutky a nasát pravou londýnskou atmosféru. Celý pobyt byl velmi intenzivní, 
svižný a přinesl nám spoustu nových krásných zážitků a poznání.  

                                               Mgr. Lenka Mráčková  
 

 
 

 

 
 

Zahraniční zájezd 



 
V týdnu 19. 6. - 23. 6. měla naše škole Tematický týden navržený naším žákovským 
parlamentem a zorganizovaný za pomoci učitelů. Za mě byl týden celkem vydařený a velice 
zábavný. Mně osobně se nejvíce líbil „no bag day“, 
i když jsme tam nebyli celou dobu z důvodu, že nás 
paní učitelka Adamcová vzala na bowling, za co 
jsme jí moc vděční.  
Ale i ostatní dny byly zábavné a můj druhý best 
day je určitě středa, kdy se zapojili všichni žáci do 
Olympijského běhu, a věřím, že si to užili.  

Ondřej Kounovský, 8.B  

 
“Nejvíce se mi líbilo pondělí (Den 
pokrývek hlavy), protože se mi moc líbily 
všechny účesy a zajímavé pokrývky, 
např. pankáči nebo čínský klobouk. 
Tento den bych zopakoval. Zařadil 
bych ještě den ve stylu devadesátek.”  

Ondřej Panoch, 6.H  
“Den účesů byl super. Měla jsem na hlavě 
květináč. Den naruby byla taky zábava. Byla 
jsem převlečená za kluka a jmenovala jsem se 
Péťa ze sklepa. Celkově to bylo super.” 

Aneta Slaničková, 7.B 
  

 
Také paní učitelky se aktivně zapojily do plnění Tematického týdne. Je vidět, že jsou ze svých 
originálních nápadů nadšené.  

 

Tematický týden 



 

 

“Nejvíc se mi líbilo úterý, protože jsme mohli být na mobilu 
a hrát Kahooty. Navrhoval bych pro příště Den venku.“  

Vojtěch Šrůma, 7.H  

 

“Nejlepší byl Barevný den, protože jsme byli skoro celý den venku díky Olympijskému běhu. 
A líbil se mi i Den naruby, protože jsme s holkami byly za kluky. Zopakovala bych to i příští 
rok.“                                                                                                          Johana Hájková, 7.H  

 
„Velice se mi líbil Den naruby, užila jsem si 
výuku učitelek v 7.A. Opravdu jsme tímto 
způsobem probrali, co jsme měli probrat -
setrvačnost. A byla legrace.“  

Ing. Marie Růžková  
 

„Tematický týden se mi moc líbil. Asi se mi 
nejvíce líbil pátek, měla jsem věci v přepravce 
na kočky. Příští rok bych chtěla znova Den bez 
tašek.“  

Adéla Strnadová, 6.B 

 
 
 

Tematický týden 



 

“Nejvíce se mi líbil Den naruby, 
protože jsme mohli učit učitele. Paní 
učitelka Nipauerová byla super 
realistický kluk.”   

Viky Svobodová, 7.B 

“Nejvíc mě pobavil pan učitel Majer, který šel ve 
čtvrtek za učitelku. V pátek se mi líbilo, že si většina 
do školy přinesla nějakou zvláštní tašku.”  

Eliška Šašková, 7.H 

“Nejvíc se mi líbil pátek, Den bez 
tašek. Bylo dobrý, že místo tašky 
jsme si vzali kočárek. Chtěla bych, 
aby Den bez tašek byl i příští rok a 
mohl by být i den, kdy přijdeme do 
školy v pyžamu.“  

                   Lenka Babušková, 6.H  

Tematický týden 



 

 

Naše škola je plná 
zdatných sportovců  
Květen i červen byl 
bohatý na různá 
sportovní zápolení. 
Od minikopané přes 
Odznak všestrannosti 
(OVOV), Pohár 
rozhlasu, basketbal, 
florbal, vybíjenou, 

plavání, Olympijský běh a stretbasketball. Na všech těchto sportech jsme měli bohaté 
zastoupení a také vynikající výsledky.  
Na okresním kole Odznaku všestrannosti někteří žáci vybojovali i postup do krajského kola. 
Po dlouhé době byla také obnovena atletická soutěž Pohár rozhlasu, kde v oblastním kole 
zabojovaly všechny kategorie a postoupily do okresního kola. Bohužel do této účasti zasáhly 

školy v přírodě a na okrese nás reprezentovala pouze starší 
děvčata, která skončila na 3. místě. A stejně dobře se jim 
dařilo i v basketbale, kde si z prvního místa zajistila 
postup do kraje, kde nakonec skončila na 5. místě.  
Mladším fotbalistům se dařilo na McDonalds Cupu, kde 
skončili 1. a zaslouženě postoupili do kraje. I florbalisté, 
kteří si vybojovali postup do krajského kola, nás úspěšně 
reprezentovali v 
této disciplíně. Ve 
“vybice” se naši 

zástupci ze 4. a 5. tříd také neztratili, v oblastním kole 
skončili na 3. a v okrese na 4. místě.  
Poslední sportovní akcí byl Veolia Energy streetball  
3 x 3 v Praze, kde naši vypadli kvůli jedinému bodu ve 
čtvrtfinále. Byl to opravdu dlouhý seznam našich 
sportovců, a tak se raději podívejte na jejich fotografie.  

Mgr. Petra Trkovská  
 

Ze sportu 


